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BRM.0012.8.2012.3    
 

Protokół nr 8/2012 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Promocji Gminy 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 27 sierpnia 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00 

Godzina zakończenia obrad: 12:11 

Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu  
i przedstawił 
 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Informacja o stanie przygotowań do nowego roku szkolnego 2012/2013  

i przebiegu remontów w placówkach oświatowych 
3. Zapoznanie się z działalnością stowarzyszeń sportowych działających na terenie 

gminy; 
a. Stan obiektów 
b. Ilość drużyn 
c. Programy pracy z młodzieżą 

4. Sprawy różne 
5. Zakończenie obrad 
 
 
Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
W związku z brakiem zastrzeżeń do porządku obrad, został przyjęty. 
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Ad. pkt. 2 Informacja o stanie przygotowań do nowego roku szkolnego 2012/2013 i 
przebiegu remontów w placówkach oświatowych. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: przedstawiła informację 
dotyczące przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
Poinformowała, że przed posiedzeniem Komisji odbyło się posiedzenie Dyrektorów 
placówek oświatowych gdzie, doprecyzowane zostały informację związane z 
przygotowaniem nowego roku szkolnego. Następnie stwierdziła, że może 
powiedzieć, że placówki są przygotowane do nowego roku szkolnego 2012/2013. 
Powiadomiła, że Dyrektorzy na ten moment złożyli aneksy do arkuszy 
organizacyjnych i w tych aneksach zawarli zmiany, które są im niezbędne do 
rozpoczęcia nowego roku szkolnego, przekazali również informację dotyczące 
remontów przeprowadzanych na swoich placówkach w okresie wakacyjnym. Podała 
informację odnośnie remontów jakie zostały wykonane: 
- Szkoła Podstawowa Nr 1 – remont jednej klasy, malowanie pomieszczenia 
kuchennego, toalety, lakierowała parkiet. 
- Szkoła Podstawowa Nr 2- malowanie kuchni, stołówki, magazynu, dokonano 
dobrych napraw sprzętu mebli szkolnych 
- Szkoła Podstawowa Nr 3- malowanie świetlicy szkolnej, gabinetów lekcyjnych i 
również przygotowanie aneksu 
- Szkoła w Braszowicach- drobne prace remontowe 
- Zespół Przedszkolno- szkolny w Stolcu- pokaźny remont, malowanie pomieszczeń 
dydaktycznych, korytarz, malowanie Sali gimnastycznej, odnowienie ławek, 
położenie  kostki na drodze przejściowej ze szkoły do Sali gimnastycznej 
-Szkoła Podstawowa w Zwróconej- malowanie sal lekcyjnych, naprawa 
uszkodzonego fragmentu dachu, malowanie sufitu na klatce schodowej 
- Gimnazjum Nr 1 – malowanie i remont pokoju nauczycielskiego, zaplecza, ciągów 
komunikacyjnych, remont na korytarzach, uzupełnianie ubytków, uzupełnianie 
płytek przy wejściu głównym do budynku 
- Gimnazjum Nr 2 – wymiana podłóg w 2 pomieszczeniach klasowych, 
porządkowanie terenu wokół szkoły 
 
Ponadto poinformowała, że placówki przedszkolne także wykorzystały okres 
wakacyjny na drobne remonty i omówiła jakie prace zostały wykonane w 
poszczególnych placówkach przedszkolnych 
- Przedszkole nr 1- wymiana dachu 
- Przedszkole nr 2 – malowanie 2 sal, wymiana oświetlenia w 2 salach dla dzieci, 
malowanie korytarza kuchennego, kuchni, zamontowano huśtawki, zakupiono 
wykładzinę dywanową, odnowiono meble dla dzieci. Dodała że Pani Dyrektor 
zgłosiła problem związany z dachem na tym przedszkolu 
- Przedszkole nr 4- malowanie 4 sal z udziałem rodziców, malowanie pomieszczeń 
kuchennych, magazynu żywnościowego, doposażenie sal w meble 
- Przedszkole nr 5- malowanie kuchni, odnowienie urządzeń na placu zabaw, 
malowanie korytarza i szatni dla dzieci 
- Przedszkole w Bobolicach- nowy oddział przedszkolny ( nie zdążyli z remontem 
świetlicy ale niezwłocznie to zostanie zakończone) 
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- Przedszkole w Szklarach- malowanie kuchni, łazienek, ubikacji dla dzieci i dla 
personelu. 
 
Na koniec podsumowując powiedziała, że większe środki finansowe poszły na 
Zespół Przedszkolno- szkolny w Stolcu, gdzie były obostrzenia związane z 
wykonaniem tych prac remontowych, w pozostałych placówkach  remonty zostały 
wykonane za małe pieniądze, własnymi  siłami. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: zadał pytanie, czy udało się zrealizować wszystkie zalecenia 
pokontrolne Państwowej Inspekcji Sanitarnej, które były nałożone na placówki w 
trakcie kontroli w tym roku? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: udzieliła odpowiedzi na 
pytanie, odpowiadając, że nie wszystkie, mają specyfikację, która wynika z tych 
obostrzeń, niemniej jednak Dyrektorzy zobowiązali się, że jeszcze zrobią weryfikację 
tych kosztów. Kolejno powiedziała, że do końca roku będą pozyskiwać środki na to 
aby rzeczy niezbędne wprowadzić, tyczą się one zwłaszcza obszarów kuchni i 
innych obszarów związanych z żywieniem. Zmiany zostaną przeciągnięte do końca 
tego roku lub ujmą sprawy poważniejsze w budżecie na rok 2013. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: zadał kolejne pytanie związane z Gimnazjum Nr 2: zapytał czy 
został wyłoniony nowy Dyrektor? 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: odpowiedziała, że jest nowy 
Dyrektor, pełnią tę funkcję Pani Anna Kuźmińska. 
 
Radny Franciszek Gawęda: zapytał, czy w związku z powyższym, wszystko w 
szkołach podlegających gminie jest w porządku? Czy są jakieś problemy z 
przygotowaniem szkół do nowego roku szkolnego? Ponieważ odnosi wrażenie, że 
może stać się podobna sytuacja jaka zaistniała z basenem, kiedy to też wszystko 
przed otwarciem było w porządku a okazało się, że jest całkowicie inaczej. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: odpowiedziała, że jeżeli chodzi 
o bazę szkoły to przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego jest właściwe. 
Następnie przekazała informację, że problemem, który jest jeszcze do 
uszczegółowienia do końca tego tygodnia- są przewozy szkolne. Jest to bardzo 
poważny problem ale skuteczność w działaniu ma doprowadzić do tego, że najdalej 
do środy ten przewoźnik ma być. Jest to jedyny problem, o którym wie i którym się 
zajmuje.  
 
Radny Władysław Witkowski: zapytał odnośnie Zespołu Szkolno Przedszkolnego 
w Stolcu, jaka jest wartość robót wykonanych w szkole i kto był wykonawcą tych 
prac? Następnie zapytał czy jeśli są wykonywane jakieś prace remontowe to czy są 
robione kosztorysy? 
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Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: odpowiedziała na drugie 
pytanie, że jeśli jest to konserwacja bieżąca, to w ramach posiadanych środków w 
budżecie placówki oświatowe same konserwują mienie którym dany Dyrektor 
zarządza, natomiast jeżeli są to roboty związane z remontami już szczerzej 
określonymi to takie kosztorysy są. Na koniec dodała, że ze względu na stan osoby 
wydziału, wydział edukacji nie zajmuje się już remontami, natomiast sprawdza 
jakość wykonania zaleceń aby funkcjonowanie oświaty było właściwe. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: wtrącił, że wszystkie środki pochodzące z budżetu, nie mogą być 
inaczej wydatkowane jak zgodnie z zamówieniami publicznymi i do pewnych kwot 
odbywa się to na zasadzie wyboru ofert, natomiast powyżej tych kwot oznaczonych 
przez Pana Prezesa muszą być pełne przetargi- są to procedury. 
 
Radny Stanisław Susz: zadał pytanie dotyczące pieca w Gimnazjum Nr 2, zapytał 
czy już wszystko jest tam w porządku? Czy nie ma problemów technicznych. 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: odpowiedział, że jeżeli chodzi 
o informację związaną z Gimnazjum nr 2- problem tam został rozwiązany, 
natomiast dodała, że nie we wszystkich placówkach oświatowych są nowe piece i nie 
są w stanie przewidzieć co się zadzieje w przyszłości. Jedyne co wie na dzień 
dzisiejszy, to jest informacja od Pani Dyrektor Przedszkola Nr 2, że nie jest w stanie 
zagwarantować czy piec w tym przedszkolu przetrwa sezon grzewczy czy nie, jest 
na etapie diagnozy i określonego remontu zachowawczego, żeby ten element 
zabezpieczyć- ale piec na ten moment działa. Na koniec dodała, że sumienność i 
jakość Dyrektorów w wydatkowaniu środków budżetowych szkół, wyraźnie 
wzrosła- mowa tu o środkach biurowych, środkach czystości i opał. 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: odpowiedział, na wcześniej zadane pytanie przez Radnego Władysława 
Witkowskiego dotyczące remontu Przedszkolno- Szkolnego w Stolcu. Wyjaśnił, że 
gmina nie planowała żadnych remontów większych przeprowadzenia remontów w 
Stolcu, jednakże na zakończenie roku szkolnego Pani Dyrektor poprosiła o 
przemalowanie kilku klas i Sali gimnastycznej w związku z wilgocią, Została 
dokonana wizja i wyliczenie kosztów- padła propozycja, żeby gmina wydała 
pieniądze na materiały a resztą zajmie się Pani Dyrektor. Z tego co mu wiadomo 
zostało przekazane 12 tysięcy złotych na zakup farb na roboty malarskie. Dodał, że 
nie orientuje się dokładnie ile robót zrobiono z tych pieniędzy i czy  w ogóle 
zrobiono. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie… 
 
Radny Władysław Witkowski zapytał również o kocioł w Gimnazjum nr 2 ale został 
poinformowany przez Przewodniczącego Komisji, że ta sprawa jest już dawno 
zamknięta… 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: dodał, że odrębnym tematem jest jeżeli chodzi o tą szkołę 
wymiana całej instalacji, ponieważ nowoczesne kotły w takiej spójności działania ze 
starą instalacją zakamienioną nie są w stanie tej „spójności” oddać. Dlatego też 
odrębnym tematem jest kwestia wymiany całej sieci centralnego ogrzewania łącznie 
z termomodernizacją tego budynku. 
 
Unkas Gałek: poprosił o zwrócenie uwagi na problem  w szkole nr 2- na hali 
sportowej która kiedyś należała do starostwa, nie ma wody. Czy można poczynić 
jakieś działania aby dzieci mogły korzystać z łazienki albo ubikacji? 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: powiedział, że z tego co wie od Pani Burmistrz to temat jest już 
znany i są w trakcie rozwiązywania. 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: potwierdził, że temat jest znany, wyjaśnił, że należy tam wykonać nowe 
przyłącze- nie ma możliwości przyłączenia do Ogólniaka- jest to kwestia pieniędzy, 
rozeznanie zrobił DELFIN, złożył ofertę dyrektorowi i dyrektor ma się zjawić do 
urzędu po pieniądze.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: zapytał również o to jak wygląda kwestia kanalizacji? 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciech 
Jankowski: odpowiedział, że kanalizacja jest w porządku, ponieważ rok temu 
zostało tam zlikwidowane szambo i jest bezpośrednio włączone do ul. Piastowskiej, 
więc temat jest zamknięty. 
 
Brak pytań 
 
Ad. pkt. 3 Zapoznanie się z działalnością stowarzyszeń sportowych działających 
na terenie gminy; 
 
Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Ewa Figzał: wyjaśniła, że został 
przygotowany wykaz organizacji, które otrzymały z gminy Ząbkowice Śląskie 
dotację na realizację zadań 
 
Wykaz stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ponadto dodała, że stowarzyszenia złożyły częściowe sprawozdania z rozliczenia ze 
środków finansowych które zostały im przekazane na konkretna działalność. Jeśli 
chodzi o zaproszenie wszystkich stowarzyszeń na dzisiejsze posiedzenie Komisji, 
miało miejsce- ale jeśli wiedza będzie niepełna w tym temacie to w 1 tygodniu 
września są gotowi do tego, żeby uszczegółowić te informację, o które Komisja 
poprosi w stosunku do każdego stowarzyszenia, które jakiekolwiek środek 
finansowy otrzymało z gminy. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: w związku z tym, że jest dwóch przedstawicieli Organizacji, 
poprosił aby przedstawili informację z działalności. 
 
Radny Franciszek Gawęda: zgłosił wniosek formalny o odłożenie tego punktu do 
przyszłego posiedzenia  Komisji ze względu na brak materiałów jak również na brak 
obecności osób, które odpowiadają.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: zapytał Przedstawicieli Stowarzyszeń czy chcą na dzisiejszym 
spotkaniu złożyć informację dotyczące organizacji, aby nie uczestniczyć na kolejnym 
spotkaniu? Ponieważ jeśli Radni przegłosują ten wniosek to taka sytuacja może 
zaistnieć? 
 
Przedstawiciele Stowarzyszeń wyrazili chęć, aby informacje przez nich 
przygotowane zostały w dniu dzisiejszym przedstawione. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: zaproponował, aby wysłuchać tych dwóch Stowarzyszeń 
natomiast co do pozostałych stowarzyszeń proponuje przegłosować wniosek 
Radnego Franciszka Gawędy. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński: zabrał głos w tej sprawie i powiedział, że jego zdaniem 
1 wniosek jest zasadny ponieważ dobrze by gdyby na posiedzeniu Komisji byli 
wszyscy Przedstawiciele Stowarzyszeń, dowiedzieli by się wówczas jak wygląda 
dofinansowanie poszczególnych siedzib, dlatego jego zdaniem dobrze by było gdyby 
byli wszyscy dlatego też pierwszy wniosek trzeba przegłosować 
 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: przyznał rację Radnemu Bogdanowi Tkaczyńskiemu, że pierwszy 
wniosek trzeba przegłosować, jednakże uważa, że należy uszanować również 
obecność tych którzy dopełnili swojego obowiązku i przyszli na spotkanie. 
 
Radny Franciszek Gawęda: w związku z tym zmodyfikował swój wniosek- oprócz 
tych dwóch instytucji- tym bardziej dlatego, że jak zauważył są to dwie instytucję , 
które biorą prawie najmniej pieniędzy. Natomiast instytucje, które biorą kilkadziesiąt 
tysięcy nie pojawiły się. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: postanowił przegłosować zmodyfikowany wniosek Radnego 
Franciszka Gawędy dotyczący realizacji tego punktu. 
 
Głosowanie: wniosek został przyjęty 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: w związku z tym poprosił zabranie głosu przez Przedstawicieli. 
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Instruktor Zbigniew Wąż Ząbkowicki Klub KARATE- DO: na początku wyjaśnił, 
że jest tylko instruktorem a wszyscy którzy prowadzą działalność organizacyjną w 
Klubie wyjechali, dlatego też on został wytypowany do przedstawienia informacji. 
Wyjaśnił, że prowadzą działalność typowo statutową, czyli zajmują się szkoleniem 
dzieci i młodzieży. Sport ten jest w tej chwili na 2 miejscu rankingu sportów 
najbardziej przyjaznych dla człowieka. Poinformował, że zajęcia były prowadzone 2 
razy w tygodniu w okresie szkolnym, oprócz tego część młodzieży brała udział w 
zawodach sportowych, ogólnokrajowych gdzie najmłodsi zdobywali największe  
laury 1,2,3 miejsca. W tym roku w ramach wakacji wspólnie z ośrodkiem sportu z 
Ząbkowic Śląskich zorganizowali spotkania z mistrzem Robertem Sworkiem dla 
dzieci pt: „Obroń się sam". Zajęcia są otwarte, osobno prowadzone dla dzieci i 
młodzieży. Ponadto stwierdził, że jego zdaniem powinno się nagłaśniać zwycięstwa 
ich w różnych konkurach, jednak się tego nie robi. Wspomniał, że oficjalnie mają 
dwóch, Piątych Danów w Karate, jednego Czwartego i Trzeciego Dana. Dodał, że 
niektóre dużo większe miasta nie mają takich osiągnięć co oni. 
 
Radny Franciszek Gawęda: zapytał o ilość osób uczestniczących w zajęciach? 
Instruktor Zbigniew Wąż Ząbkowicki Klub KARATE- DO: odpowiedział że przez 
ostatnie półrocze statystycznie jest to około 20/30 osób. 
 
Radny Franciszek Gawęda: nie zgodził się, że informacja o dokonaniach klubów w 
sportach  nie dociera do wielu osób- dużo osób wie i jest wdzięcznych . Na koniec 
podziękował za dokonania. 
 
Instruktor Zbigniew Wąż Ząbkowicki Klub KARATE- DO: wyjaśnił, że nie mówił 
tego w ramach pretensji o to, że ich dokonania nie są nagłaśniane ale chcą prosić 
Radę Gminy aby zapraszać do Ząbkowic różnych Mistrzów. Chcieliby zorganizować 
spotkanie z Robertem Sworkiem- przedstawić go młodzieży w listopadzie , jeśli się 
uda chcieliby zorganizować spotkania w szkołach- na tym zakończył swoją 
wypowiedź. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: podziękował i poprosił następnego przedstawiciela klubu o 
przedstawienie informacji. 
 
Unkas Gałek Przedstawiciel Klubu Sportowego BARYS SARMAT WARRIORS: 
zaczął od tego, że faktycznie Ząbkowice Śląskie słyną z adeptów sztuki walki na całą 
Polskę i mają duże poszanowanie w tym środowisku. Następnie poprosił aby Rada 
przychyliła się do art. 6 i 7 z ustawy o  „Samorządowości”- mówi o tym że samorząd 
ma wspierać i pomagać w różny sposób sportom. Wyjaśnił, że jego stowarzyszenie 
miało w tym roku skończyć treningi Judo. Ponieważ koszty wynajęcia Sali w ciągu 
roku wychodzi 6,5 tysiąca złotych a od Gminy uzyskują 5 tysięcy złotych i tak 
naprawdę cały ciężar rozwoju klubu leży na nim, ponieważ musi dokładać z 
własnych pieniędzy na rozwój Judo. Jego zdaniem biorąc pod uwagę ostatnie wyniki 
w olimpiadzie można stwierdzić, że system, który jest na dzień dzisiejszy- jest 
fatalny. Dodał, że zmniejszył swoje zajęcia o 50% w sekcji Judo- na znak protestu, 
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ponieważ nie ma pieniędzy. Powiedział, że szanuję Dyrektorów szkoły, zdaje sobie 
sprawę, że robią wszystko co mogą żeby ratować budżet ale to wygląda  tak że „do 
jednej kieszeni pieniądze wkładamy a później druga ręka wyciąga i wkłada w drugą 
kieszeń”- tak nie może być. Zastanawia się czy nie zmniejszyć jeszcze godzin 
treningów. Uważa, że to nie jest normalne, że budynki publiczne, które były 
wybudowane za publiczne pieniądze a za korzystanie za nich płaci się jak prywatnej 
firmie. Poprosił, aby pomóc klubom sportowym i zwolnić ich z opłat za korzystanie 
budynków publicznych. Nie mają nawet pieniędzy na wyjazdy na zawody. 
Następnie kolejny raz poruszył temat o programie:  „Zdrowe dzieci, zdrowa Polska”. 
Poinformował, że 26 września odbędzie się konferencja poświęcona temu 
programowi. 
 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: podziękował za przedstawione informację, powiedział, że zawsze 
chodzi o pieniądze- jest ich brak. Odrębnym tematem jest faktycznie możliwość 
korzystania z obiektów gminnych w czasie wolnym- np. w soboty czy też nawet w 
okresie ferii czy wakacji. Uważa, że tu faktycznie można by było wiele zrobić 
ponieważ w większości szkół dysponują własnymi obiektami sportowymi- 
dodatkowe koszty jakie ewentualnie trzeba byłoby ponieść to koszty oświetlenia i 
ewentualnie posprzątania tego pomieszczenia- byłaby konieczność dyżurowania 
jakiegoś pracownika- co za tym idzie opłacenia go. W związku z tym zaproponował 
aby Komisja skierowała taki wniosek do Pana Burmistrza aby wydział przygotował 
propozycję rozwiązania tego problemu kompleksowo w Gminie Ząbkowice- chodzi 
o sale  gimnastyczne które podlegają Gminie- gdyby tylko te placówki zapewnić to 
zaspokoiło by się potrzeby stowarzyszeń funkcjonujących na naszym terenie. 
 
Radny Stanisław Susz: przyznał rację swojemu przedmówcy, jego zdaniem wniosek 
jest słuszny. Trzeba zobowiązać EKS do przygotowania koncepcji rozwiązania tego 
problemu.  
 
Radny Franciszek Gawęda: zabrał głos w tym temacie, powiedział, że przychyla się 
do tego wniosku. Zapytał ile takie piłkarskie kluby sportowe płacą za boiska? Np. 
Stolec, Tarnów Braszowice. Wszyscy którzy mają kluby piłkarskie? Jego zdaniem 
umyka „nam” szansa jako „Ząbkowicom” do bycia prekursorami tego co proponuje 
Pan Unkas Gałek i również pozostałe stowarzyszenia związane z różnymi sportami 
walki. Następnie porównał inne stowarzyszenia sportowe do tych dwóch 
przedstawionych- gdzie widać że te kluby są najmniej dofinansowywane. Poprosił 
aby zastanowić się jak wykorzystać to co Pan Unkas Gałek nam proponuje za darmo 
„Zdrowe dzieci, zdrowa Polska”- jest to szansa promocyjna i rozwojowa Ząbkowic 
Śląskich. 
 
Unkas Gałek Przedstawiciel Klubu Sportowego BARYS SARMAT WARRIORS: 
dodał, że jego program proponuje aby w każdym przedszkolu, w każdej salce zrobić 
mini salę gimnastyczną za małą kwotę. W każdy dzień robić gimnastykę korekcyjną 
dla dzieci w formie zabawy. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: podziękował za wypowiedź, rozumie, że chodzi o to aby 
zwiększyć rzeczówkę w przedszkolach w sensie wygospodarowania pieniędzy na 
zakup wykładzin typu: Matytatami. 
 
Uczestniczący w Komisji Pan Krystian Kik: zabrał głos w tej sprawie, powiedział, 
że nie chce nikogo dyskredytować ale w Bobolicach oddział przedszkolny 
wyremontowano więc dlaczego nie można było przeznaczyć pieniędzy na zakup 
właśnie tych mat? Dodał, że niby wszyscy są za a jak przychodzi do konkretów to się 
okazuje, że nie da się tego zrobić. Zwrócił uwagę na sprawozdanie przedstawione 
przez Panią Burmistrz,- była tam informacja, że w przedszkolu nr 2 zakupiono 
wykładzinę dywanową. Czyli nie trzeba nowych pieniędzy, właśnie zmarnowano 
pieniądze na zakup wykładziny dywanowej zamiast kupić tę matę.  
 
Radny Bogdan Tkaczyński: powiedział, że są przekonani do tego programu i jego 
zdaniem powinien być wdrożony w każdym przedszkolu a nawet można by pójść 
dalej- w szkołach podstawowych. Powinien to być priorytet i Komisja powinna 
wnioskować do Pana Burmistrza i Pani Burmistrz ażeby nie popełniano takich 
błędów i kupować wykładziny dywanowe. Powinien być apel do Dyrektorów 
placówek, żeby oni mieli też to na uwadze- aby nie kupować dywanów, wykładziny 
tylko niech wchodzą w ten program. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: powiedział, że z tego co wie to do kilku miesięcy o decyzjach 
zakupów rzeczowych nie decyduje Dyrektor samodzielnie tylko Pani Burmistrz, 
która w konsultacji z Panią Skarbnik wyrażają zgodę na zakup, bądź jej nie wyrażają, 
w związku z tym są doskonale poinformowani jakiego typu zakupy inwestycyjne 
szkoła czy przedszkola planują i mogą to korygować. 
 
Unkas Gałek Przedstawiciel Klubu Sportowego BARYS SARMAT WARRIORS: 
dodał, że stowarzyszenie szuka sponsorów i po roku negocjacji znaleźli sponsora. 
Sponsor dał warunek, że da pieniądze ale na Kowary i Jelenią Górę. Są teraz w 
trakcie umowy- 21 tysięcy złotych.  
 
Radny Franciszek Gawęda: zabrał głos i wyraził swój pogląd- że sporty typu piłka 
nożna czy siatkówka- nie przyniosą tyle splendoru i promocji miastu jak mogą to 
dokonać sporty innego typu. Małe ośrodki nie mają szans zadziałać w piłce nożnej 
czy siatkowej żeby zrobić promocję poza naszym wąskim regionem. Natomiast inne 
sporty typu strzelectwo, łucznictwo- rozwija się w małych ośrodkach i te ośrodki w 
tych miejscowościach wykorzystują to właśnie nie tylko dla zdrowia ale także dla 
promocji. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: podziękował i przeniósł ten temat na kolejne posiedzenie Komisji, 
na którym poproszone zostaną pozostałe stowarzyszenia do złożenia informacji. Jeśli 
chodzi o wniosek to jego zdaniem nie trzeba go przegłosowywać ponieważ przez 
aklamację uzyskał aprobatę wszystkich członków Komisji. Komisja prześle go Panu 
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Burmistrzowi aby wydział przygotował pewne konkretne propozycję tak aby można 
było już w sezonie jesienno zimowym korzystać z tej formy współpracy z 
stowarzyszeniami- klubami sportowymi. 
 
Ad. pkt. 4. Sprawy różne 
 
Radny Władysław Witkowski: poprosił aby przy kolejnym wykazie organizacji, 
które otrzymały z Gminy Ząbkowice Śląskie dotację na realizację zadań, wykaz był 
rozszerzony o jedną rubrykę, mianowicie „skład zarządu”? ponieważ niewiadomo z 
kim mają do czynienia. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: powiedział, że jeżeli Radny chce zaspokoić swoją ciekawość to 
odsyła go na stronę starostwa gdzie wszystkie stowarzyszenia są aktualizowane. 
Jednak to oczywiście nie zmienia prośby Radnego odnośnie informacji składanej 
Komisji, można prosić o taką dodatkową informację. 
 
Brak pytań 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat: w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął 
posiedzenie obrad. 
 
Protokołowała 
Jolanta Kielarska 
 
 
       Zastępca Przewodniczącego Komisji 
        (-) Zdzisław Burnat 
 


